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CONSELL DE BARRI DE PORTA - RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I ACORDS 

Data: 16 de juny del 25 Hora: 18,30 -21,00  
  Lloc: Ateneu Popular de La Bòbila 
 
Persones assistents 

Composició de la taula: 

Presidència:  Xavier Marcé, Regidor de Districte de Nou Barris 

Vicepresidència: Agustin Martinez 

Tècnic de barri: 

Altres:  David Herrera Martinez, conseller del barri de Porta 

 Gabriel Duarte, gerent del Districte de Nou Barris 

 Marta Gonzalez, coordinadora territorial Districte Nou Barr 

Assistents al consell: 

Representants d’Entitats/Associacions:  

Consellers o conselleres o altres representants polítics:  

Carles Benito, Conseller BCN Comú 

David Puertolas, Conseller JuntsxCat (Trias per BCN) 

Tècnics o tècniques  municipals: Carlos Fuentes, Cristina Monteys, equip de BIMSA 

Veïnes i veïns: 35-40 persones 

 

Assistència total en el moment de màxima afluència:  40 persones  

Ordre del dia 

1. Mig mandat (2023-2025): acció de govern del Districte de Nou Barris 
2. Serveis socials al barri 
3. Actualització d’obres al barri 
4. Torn obert de paraules 

 
Síntesi  
S’informa d’un canvi en l’ordre dels punts de l’ordre del dia del Consell que passen a ser: 
 
1.Serveis socials al barri 
Presentació a càrrec de Marta Fité, coordinadora Territorial de Nou Barris (IMSS).El centre de 
Serveis socials de Porta està ubicat a C/La Selva, 58. (Veure presentació) 
Preguntes: 
➢ Sobta que la majoria de projectes vagin adreçats a població adolescent/jove i que la població 

de gent gran quedi fora. S’aclareix que el projecte RADARS (projecte comunitari de ciutat 
que treballa amb comerços, població gran que viu sola i entitats dels barris) i l’Apropa 
Cultura (projecte de ciutat que cerca acostar població adulta en situació de soledat a l’oferta 
cultural de la ciutat) treballen amb població adulta i gran. 
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➢ Es pregunta del 12% de persones ateses al centre de serveis socials de Porta respecte del 
total de població del barri, quin percentatge és atès per temes habitatge? S’explica que es 
podrien extreure dades dels ajut/suport que es gestiona per aquest concepte per part de 
tots els centres de serveis socials de Districte, però no hi ha dades disgregades de quanta 
gent de la que atenen resideix a pis de propietat, a pis de lloguer o a habitació. 

 
2.Mig mandat (2023-2025): acció de govern del Districte de Nou Barris 
Presentació ppt a càrrec de David Herrera, conseller tècnic de Districte de Nou Barris i conseller 
de barri de Porta. 
Preguntes: 
➢ Obres C/ Sta Pau i carrera adjacents es vol saber on consultar el projecte. Amb aquestes 

obres s’eliminen places de zona verda, es preveu compensació al veïnat? 
➢ Els WC són un problema per l’Ajuntament de Barcelona? 
➢ Carrils bicis per ser idonis han de ser segregats per calçada, bidireccionals, ben senyalitzats, 

amples i amb visibilitat. Què passa amb carril bici Arnau Oms?, no compleix cap d’aquests 
criteris. 
S’explica que és un carril bici que respon a criteris antics, aquest carril bici ha entrat dins un 
acord de govern amb ER per la seva remodelació; actualment  s’està revisant el projecte, 
que ja està redactat, per poder-lo executar abans que acabi el mandat amb els criteris 
actualitzats. 

➢ Problemes de sortida de fums i olors amb el comerç Popeye a Fabra i Puig. Hi hauria 
possibilitat de limitar aquest tipus d’establiment fent un pla d’usos per la zona? 
S’explica que l’Ajuntament no té potestat sobre els comerços que poden obrir i els que no, 
si es compleix la normativa l’Ajuntament no pot intervenir/opinar. Els plans d’usos estan 
subjectes a normativa i s’ha de justificar molt bé; estan pensats per entorns en els que hi ha 
una saturació de comerços de la mateixa tipologia i aquí no pertoca ja que no es dona 
aquesta saturació. 

➢ Rio Janeiro - Ciutat Mallorca - Andreu Nin, incidències per les obres d’adequació de les 
voreres, el projecte no és el que es va parlar/presentar: jardineria, arbrat mort, afectacions 
a dues porteries a nivell d’accés i d’escomesa de llum de l’edifici. Es vol saber quin es el 
procediment a seguir davant aquets desajustos. Per altre part els veïns volen denunciar per 
reclamar les afectacions que han tingut pels talls i pujades de llum i demanen que el districte 
els recolzi.  
S’explica que s’han fet un parell de reunions amb els afectats per resoldre problemes  
de cotes i filtracions d’aigua i s’han modificat temes com els pendents i la col·locació  
d’algun mobiliari urbà, si continuen havent incidències cal fer una nova trobada in situ per 
valorar-les i veure opcions de correcció. El procediment a seguir quan s’encarrega una obra 
és que: un cop adjudicat projecte Serveis tècnics de Districte fa el seguiment de que, el que 
es fa, és allò encarregat en el projecte; si és així un cop acabada es recepciona i si no 
s’estableixen les correccions a fer abans de recepcionar-se per complir amb l’encàrrec. 
S’explica que aquest projecte sorgeix de pressupostos participatius i es va haver de 
modificar, aquestes modificacions necessàries es van consensuar també amb promotors i 
veïns afectats. S’ha de tenir en compte que es tractava de la primera edició de Pressupostos 
Participatius i la revisió es va fer un cop estava feta la votació, ara per la segona edició la 
revisió es fa abans de les votacions perquè quedi ben clar el projecte que es vota i no hagin 
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canvis un cop es treballa tècnicament. Cal tenir present però que els projectes quan s’estan 
executant poden requerir d’algunes petites modificacions no previstes i que tenen per 
objectiu resoldre imprevistos o millorar el proposat 

 
3.Actualització d’obres al barri:  
C/Pintor Alsamora. 
Presentació a càrrec de Jordi Ramos es resumeix projecte i s’expliquen novetats (veure 
presentació). 
El projecte no engloba el parc agrari de Can Valent però si el té en compte per anar alineats a 
nivell vegetació.  
Del projecte ja presentat en anteriors consells es destaquen alguns aspectes demanats pel 
veïnat: es preveu un tipus d’arbrat no habitual a Barcelona amb arbres fruiters, l’aigua pluvial es 
recollirà per infiltració per mantenir humit el subsol, es garanteix accessibilitat 100% de l’espai i 
es garanteix l’accés de vehicles de manteniment. 
El projecte és ambiciós l’espai vol ser un refugi climàtic per tant es preveu un 45% de l’espai 
ombrejat, s’utilitzen paviments clars no acumuladors de calor i en el seu disseny s’aprofiten les 
corrents d’aire que puguin haver. 
Es preveuen el següents usos: àrea lúdica -sense ser pròpiament un àrea de jocs infantils-, espai 
de trobada amb l’àgora per la realització d’activitats, espai d’estada amb taules i bancs cobertes 
per l’ombra, zona de descans i solàrium més pensada per l’hivern amb gandules i cadires de 
fusta. S’ha cuidat el mobiliari la il·luminació d’aquests espais per garantir un espai segur a nivell 
d’usos i l’accessibilitat. 
Canvis respecte l’anterior presentació: plantada de fruiters, incorporació d’una font prop de 
l’àgora, bosc lúdic i espai d’estada, el mobiliari s’ha revisat, s’han afegit arbres propers a la zona 
dels horts. 
Respecte l’estació transformadora existent a l’espai s’està gestionant la seva retirada amb 
ENDESA i el projecte d’obra preveu que si no es pot retirar abans de que comenci la reforma es 
podria tirar endavant, sense aturar-se incorporant-la temporalment, fins que es pugui retirar. 
S’explica que es preveu licitació a la tardor i l’inici de l’obra a la primavera 2026 ja que en paral·lel 
s’està treballant el projecte executiu, necessari per poder licitar. 
Preguntes: 
➢ s’ha tingut en compte el tipus d’arbrat per evitar temes d’al·lèrgies? 

S’explica que s’ha fet una anàlisi de l’arbrat del barri i s’ha tingut en compte l’hort del costat 
per evitar espècies invasores, per ajudar a la biodiversitat i afavorir la pol·linització,....i el 
tema de les al·lèrgies es té en compte en qualsevol projecte que es treballa. 
Es contrastarà abans del projecte final el tema de la quantitat d’arbrat idònia per fer la funció 
que cal sense afectar als horts. 

➢ es preveuen WC? 
El criteri comú és la no instal·lació per les dificultats de manteniment i de neteja. 

➢ l’afectació als cotxes que aparcaven aquí, com es preveu resoldre? 
el Som Multi Espai, a 50m d’aquets solar, té un aparcament amb dues plantes pràcticament 
buides allà es pot trobar resposta a aquesta necessitat d’aparcament. El solar on es fa 
aquesta actuació era utilitzat com aparcament de forma provisional.  

➢ s’agraeix la col·laboració i la entesa amb l’Ajuntament i l’equip de redactors però es 
demanen més arbres a la zona del solàrium i a la zona d’horts tipus morera de fulla caduca. 
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➢ perquè l’aigua no es recull en dipòsits pel reg? 
S’explica que els dipòsits no són la solució millor requereixen de manteniment, d’haver de 
construir la infraestructura i el sistema de reg;  la filtració a freàtic és la millor opció i permet 
el reg quan cal sense haver de construir la infraestructura i el sistema de reg 

➢ s’ha pensat en la instal·lació de plaques solars per fer l’espai autònom a nivell de llum 
S’informa que es preveu ubicar aquest sistema de captació de llum amb plaques solars al 
camp de la DAM i per això no entra en aquest espai 
 

Camp de la DAM  
Reforma del antic camp de la Damm on hi ha prevista la col·locació de pistes de petanques 

cobertes, l’arrengament del espai amb millores d’espai verd per tal de donar continuïtat al eix 

verd del carrer Pintor Alzamora això com la reserva d’un espai per a un exclusivament esportiu. 

Actualment en redacció del avantprojecte. Les obres es liciten al Octubre del 2026 i començarien 

a l’abril del 2027.  

4.Torn obert de paraules 
Els veïns i les veïnes fan les següents preguntes, comentaris o expressen les següents queixes o 

peticions, que es remetran als departaments municipals corresponents: 

Preguntes/Comentaris Respostes 

Cantonada Malgrat Can Piquer contenidors que 
acumulen brutícia, deixalles, pixats, a banda d’un 
aparcament indegut. 

Es pren nota per gestionar-ho amb els 

departaments corresponents. 
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